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Protokoll 2/2020

fört vid Hägersten-Liljeholmens pensionärsråds sammanträde 
onsdagen den 4 mars 2020 kl. 14:00-15:30, Möteslokal 
Besöksrum 1, Telefonvägen 30, plan 9

Ledamöter Gunnar Carlsson, SPF Seniorerna Mälarhöjden-Hägersten 
Ordförande
Agneta Sköldstedt, PRO Hägersten Vice ordförande
Lola Carlsson, SPF Seniorerna Fruängen-Liljeholmen
Birgitta Airas, SPF Seniorerna Mälarhöjden-Hägersten
Lars-Erik Karlsson, PRO Hägersten ersätter Marianne 
Sundberg, PRO Liljeholmen

Ersättare Anitha Kroglund, PRO Hägersten
Hans-Åke Lundgren, SKPF Pensionärerna

Övriga närvarande Marja Kammouna Avdelningschef
Daniela Eriksson Sekreterare

Justerare Gunnar Carlsson, Birgitta Airas

Datum för justering 2020-03-09

Paragraf §§1-10

Sekreterare Daniela Eriksson
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§ 1
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 
 
Gunnar Carlsson öppnade mötet och rådet godkände dagordningen.
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§ 2
Val av justerare 
 
Gunnar Carlsson och Birgitta Airas utsågs att justera dagens 
protokoll.
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§ 3
Aktuell information från förvaltningen 
 
Marja Kammouna informerade pensionärsrådet om 
sammanslagningen med Älvsjö och hur arbetet med val av lokaler 
samt sammansättningen av organisationen pågår. Förvaltningen 
kommer att sitta i lokaler på Telefonvägen 30.  I Älvsjö kommer 
medborgarkontoret m.m. finnas kvar.
 
Gunnar ska ta kontakt med ordföranden i Pensionärsrådet i Älvsjö 
och prata om sammanslagningen och se till att bägge stadsdelarna 
blir representerade i det nya Pensionärsrådet. Eventuellt kommer 
rådet att behöva utökas med ett par personer.
 
Seniorhälsan kommer fortsättningsvis höra till nya avdelningen: 
Utveckling & förebyggande arbete, men inga förändringar i utbudet. 
Nya gymmet i Axelsberg är på gång, planering och inköp pågår.
 
Det har varit ett par inbrott med skadegörelse i Axelsbergs lokaler 
bl.a. hemtjänsten. Polisen ska öka sin bevakning och man kommer 
montera kameraövervakning.
 
Marja tipsade om forskardag om äldre 18 mars 2020. Flera i rådet 
hade besökt denna dag förra året och tyckte att det var mycket 
intressant så det var bra att anmäla intresse även i år.
 
Marja svarade på frågor om kameror som man önskar sätta upp i 
boendelägenheterna i Axelsberg. Flera anhöriga ifrågasätter och har 
frågor om detta, bl.a. hur demenssjuka personer ska kunna ge 
skriftliga tillstånd till det. Detta utreds nu av stadens jurister. 
Kamerorna är tänkta för att öka tryggheten och underlätta för 
nattpersonalen eftersom boendet består av 54 lägenheter fördelat på 
sex våningar och man har inte en personal tillgänglig på resp. 
avdelning. Kamerorna kommer inte ersätta personal vid palliativ 
vård.
 
Rådet hade frågor runt rapporten: Kartläggning av hälso- och 
sjukvårdsinsatser (MAS granskning och uppföljning) till nämndens 
möte 12 mars. Rådet anser att det viktigt att fortsätta bevaka de 
många fallolyckorna, undernäring och trycksår.
 
Marja informerade att efter det nya avtalet med Sodexo har maten 
blivit bättre och portionerna större. Även mindre fel i 
matleveranserna.  Dietisten inbjuds till rådets nästa möte. 
MAS Charlotta Sahlman inbjuds till ett senare möte.
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§ 4
Anmälan av protokoll 
 
Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde 29 januari 2020
Rådet hade inga synpunkter.
 
Protokoll från rådet för Funktionshinderfrågor 30 januari 2020
Rådet instämmer med yttrandet till kommunstyrelsen om att råden 
behöver utökas i samband med sammanslagningen.
 
Protokoll från Kommunstyrelsens pensionärsråd 21 januari 2020
Rådet stödjer uttalandet om fixartjänster.
 
Protokoll från Stadsdelsnämndens sammanträde 6 februari 2020
Rådet hade inga synpunkter.
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§ 5
Ärenden till stadsdelsnämnden 
 
Det fanns två medborgarförslag:
 

 Medborgarförslag om boulebana i parken Lugnet
 Medborgarförslag om bänkar med ryggstöd vid badberget i 

Örnsberg
 

Pensionärsrådet tyckte att bägge medborgarförslagen var bra.
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§ 6
Ärenden under beredning 
 
Följande remisser hade kommit in:
 
Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets trafik 
2020/2021
Dnr HL 2020/124
Rådet hade inga synpunkter.
 
Förslag till detaljplan för kvarter Barnfröken m.m.
Dnr HL 2020/90
Rådet hade inga synpunkter.
 
En likvärdig fixartjänst inom staden
Dnr HL 2020/91
Rådet instämmer med förvaltningens tjänsteutlåtande.
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§ 7
Möte med stadsdelsnämnden 
 
Pensionärsrådet beslutade att träffa stadsdelsnämnden den 28 maj 
kl. 16:00. Sekreteraren kommer att skicka ut en kallelse till rådet 
med lokal för detta möte.
Rådet kommer att presentera sina frågor vid nästa sammanträde 15 
april.
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§ 8
Aktuella och kvarstående frågor 
 
 
1.  Matpolicy och matlyftet: kontinuerlig uppföljning.
     Punkten kvarstår.
 
2.   Språklyftet: Rådet kommenterade att det är en viktig fråga och vill ha 
fortsatt information.
      Punkten kvarstår.
 
3.   Klocka till Liljeholmstorget: Marianne Sundberg skickar skrivelse till 
rätt instans.
      Punkten kvarstår.
 
4.   Studiebesök på LaCasa och Åsengården planeras till år 2020.
      Punkten tas bort eftersom ingett intresse fanns för dettta studiebesök.
 
5.   Volontärverksamhet. Rådet väntar fortfarande på en skrivning från 
förvaltningen om behovet av och förväntningarna på pensionärer som 
volontärer  på äldreboendena.
      Maria Nord Berge kommer vid nästa sammanträde och berättar om 
enheten för utveckling och förebyggande arbete.
 
6.   Rapportering av lex Sarah och lex Maria är en stående punkt på 
dagordningen. 
      Det fanns ingenting att rapportera.       
 
7.   Bjuda in den kommunala hemtjänsten under våren.
      Punkten kvarstår.
 
8.  Uppmärksamma/ta upp den tidigare skrivelsen om att hyra ut tom 
tomma servicehuslägenheter till studenter och få information från 
styrelsen.
     Punkten kvarstår.
 
9.  Boulebanan i Aspuddsparken. Pensionärsrådet har fått ta del av 
offerten i ärendet.
     Punkten kvarstår.
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§ 9
Övriga frågor 
 
Pensionärsrådet och förvaltningen har kommit överens 
om  att  frågan om förtroenderådens existens  i särskilda boenden 
fyller ingen funktion. Pensionärsorganisationer har insyn i 
verksamheterna via pensionärsrådet som träffar förvaltningen 
kontinuerligt.  Förvaltningens ansvariga tjänstemän deltar i rådets 
sammanträden och ge information om verksamheterna.
 
Pensionärsrådet vill skicka en skrivelse om budgeten till 
Äldreborgarrådet med kopia till KPR samt till nämnden.
 
Marja informerade om hur stadsdelsförvaltningen arbetar för att 
möta den nya Coronaviruset.
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§ 10
Nästa sammanträde 
 
Nästa sammanträde med pensionärsrådet äger rum den 15 april 
2020, kl. 14:00 i möteslokalen Besöksrum 1.
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